
 
 

 
 

Dagsorden for bestyrelsesmøde: Torsdag d. 1. maj 2025 kl. 14.00 

Deltagere: Bjarne Hallstrøm, Bjarne Raby, Bjarne Bue, John Winther, Niels 

Pedersen, Gyda Kelø, Bo Balschmidt og Jane Pørtner (ref.) 

Punkt  Beskrivelse Beslutning 

   
1 Godkendelse af referat fra seneste møde 

(21.02.2025) 
godkendt 

2 Orientering fra formanden/næstformanden 
a) Lolland kommune har oplyst, at MR får et 

aktivitetstilskud for 2025 på kr. 18.769,-. 
Tilskuddet gives på baggrund af aktiviteter 
i 2024. 

b) Den nye motorbåd (Ternen) er nu forsikret 
i Dansk Fartøjsforsikring for tings- og 
ansvarsskade. Årlig præmie kr. 3098,16. 

c) Underskrevet regnskab med 
revisorpåtegning er nu sendt til Lolland 
Kommune. 

d) Følgende medlemmer af MR har nu 
gyldigt Speedbådscertifikat: Bjarne 
Hallstrøm, Bjarne Raby, John Winther, 
Flemming Olsen, Jane Pørtner, Jens Borre, 
Klaus Stentebjerg og Bo Balschmidt. 

e) Trine Cosmus Nobel, Roskilde Universitet 
har gennemført fokusgruppeinterview for 
to grupper i MR (fire kvinder og fire 
mænd) om emnet Opfattelse af seksuelle 
krænkelser. 

f) MR har med succes afholdt 
generalforsamling, standerhejsning og 
bådedåb. Ved generalforsamlingen 
udtrådte Claus Duch som suppleant og i 
stedet blev Gyda Kelø valgt. Standeren 
blev hejst af Harry Michelsen. 
Fireåresinrigger (Sølvhejren) blev døbt af 
Anne Kobbelgaard og Motorbåden 
(Ternen) blev døbt af Klaus Duch. 50 
deltagere. Referat underskrevet og 
ophængt på opslagstavle og sat på 
hjemmeside. 

g) Sportsråd Lolland holder 
generalforsamling d. 12. maj kl. 19.00 på 
restaurant Fjorden, Nakskov. 

Gyda spurgte til- og blev informeret om 
sine beføjelser som suppleant i 
bestyrelsen. 
Bo oplyste, at suppleanter indgår på lige 
fod med bestyrelsesmedlemmer, 
bortset fra formelle afstemninger. 

a) Bo orienterede. 
b) Bo viste det laminerede 

Motorbåds- forsikrings 
certifikat, der skal altid ligge i 
båden. 

c) Regnskabet underskrevet og 
sendt til Lolland Kommune. 

d) Efter morgenkaffen mandag d. 
12. maj  gennemgås/prøves 
/øves motorbåden af alle 
bådførere. Startnøglen placeres 
i en nøglebox med kode på 
værkstedet. 

e) Fokusgruppeinterview ved PHD-
studerende er afholdt. MR kan 
forvente resultater tilsendt. 

f) Der var enighed om at 
arrangementet var succesfuldt. 

g) Bo spurgte om der var andre i 
bestyrelsen, der vil deltage i 
sportsrådets generalforsamling 
d.12.maj på restaurant Fjorden, 
Nakskov. Det var der ikke! Så Bo 
må tage den igen. 

 
 
 
 
 



 
 

 
 

h) Lolland Kommune advarer om øget risiko 
for svindel i foreninger. Der bør indføres 
topersons godkendelse af større 
udbetalinger! 

i) BoB har holdt møde med spejderne 
(Besse) om Sct. Hans. 
Handelstandsforeningen vil ikke længere 
sponsere fyrværkeri, derfor bliver 
arrangementet uden fyrværkeri og resten  
som det plejer, dog flyttes tidsplanen en 
halv time frem, så bålet tændes kl. 21.30. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

j) Brugerråd Naturpark Maribosøerne holder 
møde d. 29. april, 2025. Mundtligt referat 
på bestyrelsesmødet. 
 

h) Opmærksomhed på øget risiko 
for svindel i foreninger 
imødegås ved to persons 
godkendelse ved større beløb. 
Bo og Niels godkender. 

 
i) MR afholder Sct. Hans vanligt, 

men afventer det endelige 
resultat af ændrede interesser i 
bl.a. fyrværkerisponsering 
blandt de involverede i 
arrangementet. 
MR justerer aktivitetsniveauet 
efter afklaring. 
Hvis der ikke melder sig 
sponsorer til fyrværkeriet, 
forberedes et smallere 
arrangement ved MR 
Klubhuset. 
Kajakklubben gennemfører den 
vanlige ildregatta med fakler på 
kajakkerne, desværre nu kun i 
LED-version (ikke så tydelige 
som rigtige fakler). 
MR har anmodet Spejderne om 
at deltage i opbygning af bålet 
foruden at sørge for heksen.  
Spejderne tænder bålet 
kl.21.30. 
 

j) Ro omkring anemonen. To 
forpagtere går sammen om 
driften. 

               Naturens dag. I september.     
              MR kan holde ”Åbent hus”. 
              Friluftsrådets certificering af        
naturparker gennemføres for Naturpark 
Maribosøerne.     
               
              Der er indgået aftale med     
              Lolland om at vådlægge  
              Dornæs.  
 
 
 
 

 Aktuelle emner Datoen  



 
 

 
 

a) Detaljer om anvendelse af motorbåden. 
Motorbådsførerne mødes til øvedag. 

b) Da Klaus Duch p.t. er sygemeldt, skal 
materielforvalteropgaven midlertidigt 
(indtil Klaus melder sig klar igen) 
omfordelses. 

 
 

c) Drøftelse af resultat af Bruger- og 
tilfredshedsundersøgelse foretaget i MR i 
marts måned. Rapport medsendes denne 
dagsorden. 

d) Drøftelse af svømme- og 
redningsfærdigheder for roning i eget og 
fremmed farvand. Forslag til nyt 
roreglement medsendes denne 
dagsorden. 

e) Skovshoved Roklub vil gerne komme og ro 
hos os d. 7. september 2025. De bliver 20-
30 roere. De vender tilbage. 

 

a) John sørger for rigning af udstyr 
i båden. 

b) Bue overtager Klaus Duchs 
hverv med hjælp fra os andre. 
Vi bør og ikke nødvendigvis 
afvente at ting bliver gjort, vi 
bør selv tage initiativer inden vi 
søger råd hos Bue.  

 
c) Der var enighed om, at 

undersøgelsen havde været 
nyttig. Desværre var der så få 
besvarelser, at der ikke kan 
uddrages sikre resultater af de 
talmæssige værdier. Derimod 
giver de skriftlige kommentarer 
gode input for yderligere 
ovejelser.  
 
For Ro-spinning. E-roning, blev 
der udtrykt ønske om 
fællestræning på flere hold. Bo 
skriver til samtlige medlemmer 
om hvem der konkret ønsker 
dette, for herefter at få disse 
medlemmer til at mødes for 
nærmere planlægning. 
 
Tilsvarende for roning på andre 
tidspunkter end 
morgenroningen undersøger Bo 
og John hvilke tekniske 
muligheder der er for at 
organisere ”spontane” roture.  
Menberlinks rokort og andre 
systemer. 
 
I svarene på undersøgelsen blev 
der udtrykt ønske om en højere 
temperatur på 
brusebadevandet. Raby 
undersøger, evt. med hjælp fra 
VVS-firma. Endvidere ønskedes 
der lidt lavere temperatur for 
det varme vand i køkkener. 
Denne temperatur er nu 
reguleret. 



 
 

 
 

d) Rednigsøvelser ”mand over 
bord” gennemføres i 
forbindelse med kanindåb og 
klubkaproning. Til brug ved 
”mand-over-bord”øvelserne 
indkøber Bue fire stk 
svømmeveste. 
Bo ændrer formuleringerne i 
roreglementet således at 
svømmeprøve kan udføres ved 
brug af svømmevest. I de 
tilfælde, hvor roere har aflagt 
svømmeprøve iført 
svømmevest, skal roeren 
herefter altid benytte 
redningsvest ved roning!  
 
Bestyrelsen konstaterede, at 
der i MR p.t. ikke findes en 
beskrivelse af de færdigheder 
en roer skal besidde for at bestå 
en scullerprøve. Bo laver et 
udkast til scullerfærdigheder for 
roere i MR. 
 
Bestyrelsen drøftede endvidere 
procedurer omkring frigivelse af 
nye roere. Bo laver udkast til de 
generelle færdigheder roere 
skal have i MR for at være 
”frigivet”. 
 

e) Skovshoved bydes velkommen. 
Vi afventer nærmere meldinger 
fra Skovshoved. 

4 Økonomi. Kassereren orienterer. 
 

Niels oplyste, at kassen havde det godt! 

5 Rokreds Sydhavsøerne. 
a) Generalforsamling blev afholdt d. 18. 

marts 2025. MR var ikke repræsenteret. 
b) MR er vært for aftenroning d. 20. maj. 

Skal dette udsættes, da der fortsat er 
begrænset romulighed på grund af 
ynglende fugle (ophæves 5. juni)? 

a) MR vil fremover sikre, at de er 
repræsenteret. 

 
b) MR skriver indbydelse (Bue) og 

gør opmærksom på de 
romæssige begrænsninger der 
er på søen på grund af 
fugleyngletiden.  

  

6 Ansvarsområder 



 
 

 
 

 Tur og motion, Bjarne Bue 
 

 

Instruktion, Bo Balschmidt 
 

 

Kaproning, Bo Balschmidt 
 

 

Ungdom, Bo Balschmidt 
 

 

Materiel, Klaus Duch-Jørgensen 
 

 

Broer og udenomsarealer Bjarne Hallstrøm  

Husudvalg, Bjarne Raby 
 

 

Træningsrum, Bjarne Raby 
 

 

Hjemmeside og nyhedsbrev, Jane Pørtner 
 

 

Sponsorer John Winther Hansen 
 

 

7 Næste møde. Forslag:  Fredag d. 13. juni efter 
morgenkaffen. 

Torsdag d. 12.6.kl 15.00 

8 Eventuelt  John spurgte om renovering af tag over 
den lave bygning var sat i bero. Bo 
oplyste at vi jo tidligere havde aftalt at 
Bue skulle anvende de kilder han havde 
i Nordea Fonden til udarbejdelse af en 
fondsansøgning. Efterfølgende har Bue 
meddelt Bo, at han på grund af sin alder 
ikke fandt sig i stand til at stå for 
ansøgningen. Bo har herefter ikke 
foretaget sig yderligere. 
 
Bue oplyste, at han fandt det urimeligt, 
at han skulle udføre en række 
bygningsmæssige reparationer, hvor 
medlemmer kom til ham med deres 
klager/behov. Bestyrelsen var enige heri 
og henstillede at alle bygningsmæssige 
opgaver blev videreformidlet til Bjarne 
Raby. P. t.  drejer det sig om etablering 
af filter på vandforsyningen, bedre lys i 
bådehallen og nyt system til åbning af 
hoveddør. John og Raby samarbejder 
om alternativt dørlåssystem. Flemming 
Nørgaard og Kenn har tilbudt at ordne 
lysarmaturer i bådehallen. Raby aftaler 



 
 

 
 

videre med ”elektrikerne”! John går 
videre med etablering af vandfiltrering. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 
 

 

 


